
 

 

 

 

Αθήνα, 1 Ιουλίου 2025 

EΡΩΤΗΣΗ 

Προς τους  κ.κ. Υπουργούς 

Παιδείας Θρησκευμάτων και Αθλητισμού 

Υποδομών και Μεταφορών 

Περιβάλλοντος κι Ενέργειας 

 

Θέμα: «Συνεχίζεται η εγκατάλειψη του Πανεπιστημιακού Δάσους στο 

Περτούλι Τρικάλων με αποτέλεσμα να στερούνται την πρακτική τους 

άσκηση οι φοιτητές του τμήματος Δασολογίας και Φυσικού 

Περιβάλλοντος του ΑΠΘ» 

 

Τον Ιούλιο του 2022, αιφνιδιαστικά και χωρίς να έχει προηγηθεί δημόσια 

διαβούλευση, με τροπολογία της τελευταίας στιγμής προστέθηκε στο 

νομοσχέδιο για τη λειτουργία των ΑΕΙ (Νόμος 4957/22), στο άρθρο 296, διάταξη 

με την οποία καταργήθηκε, μεταξύ άλλων, το ΝΠΔΔ των Πανεπιστημιακών 

Δασών στον Ταξιάρχη Χαλκιδικής και στο Περτούλι Τρικάλων του Α.Π.Θ.  Η 

πανεπιστημιακή κοινότητα αντέδρασε έντονα καθώς πλήττονταν υπέρμετρα το 

ακαδημαϊκό και ερευνητικό έργο, οδηγώντας και στην υποβάθμιση των 

σπουδών των φοιτητών.  

Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, από την πρώτη μέρα, πέρα από την αντίδρασή του, κατέθεσε 

τροπολογία που εξέφραζε την ακαδημαϊκή κοινότητα στις 13 Ιουλίου 2022, 

ζητώντας τη διασφάλιση της αυτοτέλειας του Ταμείου Διοίκησης και Διαχείρισης 

αγροκτήματος Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης, και του Ταμείου Διοίκησης και 

Διαχείρισης Πανεπιστημιακών Δασών του Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης, η 

οποία δεν έγινε δεκτή και στη συνέχεια καταθέσαμε ερώτηση για  τα 

προβλήματα της συγχώνευσης των ΝΠΔΔ στις 28 Νοεμβρίου 2022 που δεν 

απαντήθηκε εμπρόθεσμα και η οποία συζητήθηκε τελικά με τη διαδικασία των 

επικαίρων ερωτήσεων. 
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Στη συνέχεια καταθέσαμε εκ νέου ερώτηση τον περσινό Ιούλιο του 2024 καθώς 

διαπιστώσαμε, ότι μέχρι τότε 9 μήνες μετά την καταστροφή του Daniel, δεν 

είχαν αποζημιωθεί οι επαγγελματίες που είχαν προχωρήσει σε εργασίες 

συντήρησης, παρ’ όλο που υπάρχουν αναλυτικές καταγραφές των 

καταστροφών, δεν είχε ξεκινήσει η αποκατάσταση και δεν είχαν αξιοποιηθεί οι 

ανάλογοι πόροι λόγω γραφειοκρατικών κωλυμάτων, που δημιουργήθηκαν από 

την κατάργηση του Ταμείου Διοίκησης και Διαχείρισης Πανεπιστημιακών 

Δασών του Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης με το άρθρο 296 του ν.4957/2022. 

Επιπρόσθετα είχε χαθεί και η δυνατότητα φιλοξενίας φοιτητών για πρακτική 

άσκηση στο Πανεπιστημιακό δάσος για όλη τη καλοκαιρινή περίοδο. 

Η διοίκηση του τμήματος Δασολογίας και Φυσικού Περιβάλλοντος του Α.Π.Θ., 

το οποίο να σημειωθεί πως μετά την εφαρμογή του νόμου δεν έχει πλέον λόγο 

στη διαχείριση των πανεπιστημιακών δασών, είχε προβεί και σε ψήφισμα της 

Γενικής Συνέλευσης του στις 12/6/24 σχετικά με το αδιέξοδο που είχε  

δημιουργηθεί στα πανεπιστημιακά δάση και κυρίως του Περτουλίου, ενώ 

πληθώρα δημοσιευμάτων εγκαλούσαν την Κυβέρνηση για τα ορατά ήδη 

αρνητικά αποτελέσματα στην επιβίωση των παραδασόβιών οικισμών. 

Στις 27/6/2024 το ΓΕΩΤΕΕ παράρτημα Κεντρικής Μακεδονίας  υπέβαλε 

«Αίτημα κατεπείγουσας παρέμβασης για την αποκατάσταση της διαχείρισης 

του Πανεπιστημιακού Δάσους Περτουλίου και την διάσωσή του από την 

επερχόμενη καταστροφή»  καθώς το κατεστραμμένο δασικό οδικό δίκτυο 

εμπόδιζε την προσέγγιση οχημάτων και μηχανημάτων στο δασόκτημα και άρα 

τις περιπολίες ελέγχου πυρκαγιάς αλλά και την κίνηση των πυροσβεστικών 

οχημάτων αν αυτό χρειαστεί καθώς και τη μεταφορά υλοτομημένων δέντρων ή 

την απομάκρυνση κατακείμενων από τον Daniel.  

Δυστυχώς, μετά από ένα χρόνο η κατάσταση στο Πανεπιστημιακό Δάσος 

Περτουλίου παραμένει προβληματική με αποτέλεσμα το ΓΕΩΤΕΕ παράρτημα 

Κεντρικής Μακεδονίας  να επανέρχεται και τον φετινό Ιούνιο με επιστολή του 

προς τον Πρωθυπουργό, ζητώντας την άμεση ολοκλήρωση των εργασιών 

αποκατάστασης των καταστροφών από τον Daniel στο Πανεπιστημιακό Δάσος 

και την επανέναρξη της πρακτικής άσκησης των φοιτητών Δασολογίας σε αυτό, 

έστω για την περίοδο του Αυγούστου. 

Επαναλαμβάνουν ότι σχεδόν έναν χρόνο μετά και λόγω της καθυστερημένης 

έναρξης των εργασιών, δεν έχουν  αποκατασταθεί ακόμα το οδικό δίκτυο (70 

περίπου χιλιομέτρων εντός του δάσους) και οι υποδομές  με αποτέλεσμα οι 

εγκαταστάσεις για τη φιλοξενία στο Πανεπιστημιακό Δάσος Περτουλίου να μην 

είναι προσβάσιμες  στους φοιτητές και καθηγητές του Τμήματος Δασολογίας 

και Φυσικού Περιβάλλοντος Α.Π.Θ., ενώ για πρώτη φορά θα υπάρξουν φέτος 

απόφοιτοι που δεν έχουν πραγματοποιήσει ούτε μία μέρα από την επί ενενήντα 

(90) συναπτά έτη θεσμοθετημένη Πρακτική Άσκηση. . 

Επιπλέον, το Παράρτημα Κεντρικής Μακεδονίας του ΓΕΩΤ.Ε.Ε. από την 

πρώτη κιόλας ημέρα κατάθεσης του «Νόμου Κεραμέως» είχε κρούσει τον 

«Κώδωνα του Κινδύνου» προς το Υπουργείο Παιδείας, Θρησκευμάτων και 

Αθλητισμού, για τα προβλήματα που θα ενέκυπταν από τη λανθασμένη 



πρόβλεψη διοίκησης και διαχείρισης των Πανεπιστημιακών Δασών και του 

Αγροκτήματος του Α.Π.Θ. Σήμερα το δάσος παραμένει αδιαχείριστο. Δεν έχουν 

μπει δασεργάτες να υλοτομήσουν μετά τον κυκλώνα Daniel και αυτό οδήγησε 

στην παύση των υλοτομικών συνεταιρισμών, που έως και το 2023 

δραστηριοποιούνταν σε αυτό και άρα στην αύξηση του μη αποληφθέντος 

ξυλώδους κεφαλαίου και στον οικονομικό μαρασμό της τοπικής κοινωνίας. 

Το παραπάνω Επιμελητήριο έχει επισημάνει, ότι με το πέρας του κυκλώνα 

Daniel τα φαινόμενα καθίζησης ή κατολίσθησης του δασικού οδικού δικτύου 

υπήρξαν εντονότερα (70 χλμ.) δημιουργώντας αδυναμία κίνησης κάθε 

κατηγορίας οχήματος είτε για μεταφορά της υλοτομηθήσας ξυλείας, είτε για 

καλοκαιρινές περιπολίες και άρα αδυναμία ελέγχου του δάσους σε περίπτωση 

δασικής πυρκαγιάς. Η καταστροφή της υδρομάστευσης και των αγωγών 

ύδρευσης όλου του συγκροτήματος του Δασαρχείου και των εγκαταστάσεων 

που ανήκουν στο Πανεπιστημιακό Δάσος Περτουλίου (Ησυχαστήριο, Βίλλα, 

Λυόμενα, Λέσχη, κτίρια Πικιώνη και κτίρια Δασαρχείου), δημιουργούν αδυναμία 

λειτουργίας όλων των εγκαταστάσεων και ζητήματα υγιεινής για τους 

εργαζομένους του Δασαρχείου Περτουλίου. 

Στα παραπάνω προστίθεται και το γεγονός, ότι η ύπαρξη κατακείμενων 

δένδρων που ολίσθησαν στις πλαγιές παρασέρνοντας και πολλές υποδομές, 

(δρόμους, μονοπάτια, τοίχους αντιστήριξης, σωλήνες ύδρευσης, κ.α.) είναι 

πλέον μια «ωρολογιακή βόμβα» γιατί αποτελούν τροφή για ξυλοφάγα έντομα 

και άλλα είδη μυκήτων, βακτηρίων που θα οδηγήσουν στην σταδιακή 

υποβάθμιση του ξυλώδους κεφαλαίου, όσο παραμένουν εντός του δάσους. Η 

δε αύξηση της καύσιμης ύλης  αυξάνει τον κίνδυνο για πυρκαγιά στο 

πανεπιστημιακό δάσος.  

Τέλος, η αδυναμία πραγματοποίησης της Θεσμοθετημένης Πρακτικής Άσκησης 

των φοιτητών του Τμήματος Δασολογίας και Φυσικού Περιβάλλοντος του ΑΠΘ 

και φέτος, κατά τους θερινούς μήνες Ιουλίου και Αυγούστου, οι οποίοι 

ανέρχονται περίπου στους 250, θα επιτείνουν τον οικονομικό μαρασμό των 

επιχειρήσεων που δραστηριοποιούνταν και στηριζόταν σε μεγάλο βαθμό τους 

καλοκαιρινούς μήνες από την διαβίωση των φοιτητών στην περιοχή τους, αλλά 

και των οικείων τους που τους επισκεπτόταν. 

 Επειδή όπως αναφέρει και το ΓΕΩΤΕ Παράρτημα Μακεδονίας η συνειδητή 

εγκατάλειψη ενός από τα ομορφότερα και σημαντικότερα δάση της Ελλάδας με 

βέβαιη την επικείμενη ολοσχερή καταστροφή του και η αδυναμία πρακτικής 

εξάσκησης των Ελλήνων φοιτητών της Δασολογίας, στρέφεται κατά όλων των 

Ελληνίδων και των Ελλήνων, 

Επειδή η κυβερνητική ρύθμιση του άρθρου 296 του 4957/2022 δημιούργησε 

όπως είχαμε επισημάνει σοβαρά ελλείμματα διαχείρισης στα πανεπιστημιακά 

δάση τόσο για το οικοσύστημα όσο και για το ακαδημαϊκό και ερευνητικό έργο 

σε αυτά. 

 

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί 



1. Προτίθενται να προχωρήσουν άμεσα κατά το λόγο της αρμοδιότητας 

τους έκαστος σε διάλογο με τη Σχολή Γεωπονίας, Δασολογίας και 

Φυσικού Περιβάλλοντος του Α.Π.Θ. για τη δημιουργία ενός νέου Φορέα 

Διαχείρισης των Πανεπιστημιακών Δασών του Α.Π.Θ., στον οποίο τις 

αποφάσεις θα λαμβάνει το ίδιο το Τμήμα; 

2. Ποια η έκταση των ζημιών που προκάλεσε στο Πανεπιστημιακό Δάσος 

Περτουλίου η κακοκαιρία Daniel, ποιες από αυτές έχουν αποκατασταθεί 

μέχρι σήμερα και ποιο το χρονοδιάγραμμα ολοκλήρωσής τους; 

3. Πως γίνεται πλέον μετά την κατάργηση του Ταμείου Διοίκησης και 

Διαχείρισης Πανεπιστημιακών Δασών του Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης 

η χρηματοδότηση και η ανάθεση των εργασιών αποκατάστασης και 

συντήρησης του δάσους και η διαχείρισή του; 

4. Θα μετατεθεί η λήψη της απόφασης περί της δυνατότητας ή μη πρακτικής 

άσκησης των φοιτητών/τριών του 3ου έτους (που θα εκκινήσει την 1η 

Αυγούστου) στο Πανεπιστημιακό Δάσος Περτουλίου για το τέλος Ιουνίου 

2025 ώστε αυτή να πραγματοποιηθεί εφ’ όσον καταστεί δυνατή η 

ολοκλήρωση των εργασιών αποκατάστασης των καταστροφών από τον 

Daniel και δοθεί εγγύηση ασφάλειας φιλοξενίας;  

5. Θα προχωρήσουν  στην κατάργηση των επιζήμιων διατάξεων του 

ν.4957/2022 και στην επανίδρυση του ΝΠΔΔ διαχείρισης των 

πανεπιστημιακών δασών του ΑΠΘ, ώστε να αποκατασταθεί η 

ακαδημαϊκή και ερευνητική λειτουργία αλλά και η διαχείριση και 

ασφάλεια του δασικού οικοσυστήματος που σήμερα έχει τεθεί σε 

κίνδυνο; 

 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

Γιαννούλης Χρήστος 

 

Βέττα Καλλιόπη 

Δούρου Ειρήνη (Ρένα) 

Ζαμπάρας Μιλτιάδης (Μίλτος) 

Κοντοτόλη Μαρίνα 

Μαμουλάκης Χαράλαμπο (Χάρης) 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Νοτοπούλου Κατερίνα 

Παναγιωτόπουλος Ανδρέας 

Παπαηλιού Γεώργιος 



Τσαπανίδου Παρθένα (Πόπη) 

Ψυχογιός Γεώργιος 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 




